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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgsbrev af30. april 

2014følger hermed ministeren for børn, ligestilling, integration og soci-

ale forholds endelige svarpå spørgsmål nr.84(ad L 147).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU)

Stine Brix (EL).

Spørgsmål nr.84:

”Kan ministeren bekræfte, at svaret på spørgsmål nr. 35 betyder, at det ikke 

vil være muligt for arbejdsgiveren (firma, forening, nærtstående eller borger) 

at tiltræde en overenskomst?”

Svar:

Den, der er arbejdsgiver i den enkelte BPA-ordning, skal ved indgåelsen af 

aftaler om løn og ansættelsesvilkår med hjælperne sikre sig, at lønudgifterne 

samlet set ligger inden for den beløbsmæssige ramme i bevillingen. 

I forhold til takstsystemet bemærkes, at løntaksterne tager udgangspunkt i 

overenskomsterne på området, men der er elementer i overenskomsterne, 

som ikke er medtaget i taksterne. Såfremt arbejdsgiveren med det tilskud, 

som kommunen i den enkelte ordning har udmålt til BPA, ønsker at følge en 

overenskomst ved ansættelsen af hjælperne, må der tages højde herfor fx

ved tilpasninger af hjælperkorpset i forhold til anciennitet.
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